

онирование и развитие экономического потенциала характеризуется совокупностью индикаторов, основным из которых является валовой региональный продукт (ВРП). Группировка регионов Центрального федерального округа по показателю ВРП относительно среднего значения по округу позволила отнести Белгородскую область к числу лидеров. Успешное функционирование региона объясняется сбалансированной структурой хозяйства. Ключевыми секторами в экономической деятельности области являются обрабатывающие производства, сельское хозяйство, добыча полезных ископаемых. Особое место в структуре ВРП Белгородской области занимает промышленное производство. Исследование позволяет сделать вывод о благоприятной экономической и социальной обстановке в регионе. А также об эффективном использовании ресурсов области и наличии большого экономического потенциала.

ASSESSMENT OF ECONOMIC POTENTIAL OF THE BELGOROD REGION

Illarionova E.A.

Stary Oskol Technological Institute named after A.A. Ugarov (branch) NUST «MISIS», Stary Oskol,
e-mail: Elenlein@yandex.ru

Analysis of the economic potential of the Belgorod region held by its main components: natural, infrastructural, operational, administrative, social, investment. Natural and infrastructural capacities of the region determine the prerequisites for its successful development. The formation, functioning and development of the economic potential is characterized by a set of indicators, the main of which is the gross regional product (GRP). The grouping of regions of the Central Federal district in GDP relative to the average for the district was allowed to carry Belgorod region among the leaders. Successful functioning of the region due to the balanced structure of the economy. Key sectors in the economic activities of the region are manufacturing, agriculture, mining. A special place in GRP Belgorod region is industrial production. The study allows to conclude that the favorable economic and social environment in the region. And about the effective use of resources of the region and the large economic potential

ПТИЦЕВОДСТВО ДАГЕСТАНА – НА НОВЫЙ УРОВЕНЬ РАЗВИТИЯ

Исаев Р.А.

ГАОУ «Дагестанский государственный институт народного хозяйства», Махачкала, Россия
(367008, Махачкала, ул. Д. Атаева, 5), e-mail: boss.rabadan@yandex.ru

Из-за сравнительно малого периода организации производства продукции и низких затрат по сравнению с другими отраслями животноводства птицеводство выдвигают в число важнейших источников пополнения ресурсов продовольствия. В структуре потребления мяса россиян на долю птицы приходится 36,3 % (25,5 кг). В статье характеризованы основные этапы развития птицеводства в стране после начала рыночных реформ. Выделены основные проблемы развития птицеводства в Республике Дагестан и определены направления повышения уровня развития отрасли в регионе. Для развития птицеводства должны быть созданы соответствующие рыночной экономике институциональные отношения, способствующие равноправному развитию всех форм хозяйствования, обеспечивающие вертикальное и горизонтальное интегрирование участников продуктовой цепи, рациональное использование природных ресурсов. Необходимо в комплексе решать задачи обеспечения птицеводства кормовой базой, строительства и модернизации птицеферм, технологического обновления отрасли, развития логистической инфраструктуры птицеводческого комплекса. В статье обосновывается целесообразность совершенствования механизма государственной поддержки развития птицеводства в республике.

POULTRY DAGESTAN – A NEW LEVEL OF

Isaev R.A.

Dagestan State Institute of National Economy, Makhachkala, Russia (367008, Makhachkala, str. D. Atayeva, 5),
e-mail: boss.rabadan@yandex.ru

Because of the relatively small period the organization of production and lower costs compared to other branches of livestock poultry nominate one of the major sources of replenishment of food. The structure of consumption of meat birds Russians share 36.3 % (25.5 kg). The article describes the main stages of development of the poultry industry in the country since the start of market reforms. The basic problems of development of poultry in Dagestan and directions to enhance the growth industry in the region. For the development of the poultry should be put in a market economy institutional relations conducive equitable development of all forms of management, providing vertical and horizontal integration of members of the food chain, rational use of natural resources. Need to solve problems in a complex software poultry forage, construction and modernization of poultry, technological renovation industry, development of logistics infrastructure poultry complex. The article explains the advisability of improving the mechanism of state support for the development of the poultry industry in the country.

РОЛЬ ИНОСТРАННОГО КАПИТАЛА В РАЗВИТИИ НАЦИОНАЛЬНОЙ БАНКОВСКОЙ СИСТЕМЫ РФ

Исаева Е.А., Коровин С.Ю.

ГОУ ВПО «Московский государственный университет экономики, статистики и информатики», Москва,
Россия (119501, г. Москва, ул. Нежинская, 7), e-mail: eisaeva@mesi.ru

В статье проанализированы состояние и тенденции развития банковских структур с иностранным участием на российском рынке, выделены формы их участия. Поведение кредитных организаций с участием ино-

странного капитала базируется на стратегии универсализации. Рассмотрены проблемы (снижение банковской прибыли, дефицит «длинных» ресурсов) и тенденции (наращивание ресурсной базы, сохранение ликвидности, реализация направлений по укреплению и оздоровлению банковского сектора) развития банковской системы РФ на современном этапе. Исследованы предпосылки и проблемы дальнейшего развития иностранных банковских структур на российском рынке. Выделены преимущества (дешевые «длинные» деньги, наработанная многими годами маркетинговая политика, технический опыт) и трудности функционирования кредитных организаций с участием иностранного капитала на национальном финансовом рынке.

THE ROLE OF FOREIGN CAPITAL IN THE NATIONAL BANKING SYSTEM OF THE RUSSIAN FEDERATION DEVELOPMENT

Isaeva E.A., Korovin S.Y.

Moscow State University of Economy, Statistics and Informatics, Moscow, Russia
(119501, Moscow, Nezhinskaya St., 7), e-mail: eaisaeva@mesi.ru

The article analyses the status and development trends of banking institutions with foreign participation in the Russian market, and the forms of their participation. The behavior of credit organizations with the foreign capital participation is based on the strategy of universalization, the problems (reduction of Bank profits, «long» money) and trends (increasing resource base, maintaining liquidity, implementation activities to strengthen and improve the banking sector) development of the Russian banking system. Examines the background and issues of further foreign banks development in the Russian market. Highlighted advantages (cheap «long» money, accumulated of marketing policy, technical expertise) and difficulties in the functioning of credit institutions with the foreign capital participation in the domestic financial market.

ТЕХНОЛОГИИ ФОРМИРОВАНИЯ ПРОФЕССИОНАЛЬНО-ОБРАЗОВАТЕЛЬНОГО МЕНТАЛИТЕТА

Исмагилова Л.А., Матягина Т.В., Смольянинов Н.Е.

ФГБОУ ВПО «Уфимский государственный авиационный технический университет», Уфа, Россия
(450000, г. Уфа, ул. К. Маркса, 12), e-mail: ugatuinek1@mail.ru

В современных условиях очевидны перекосы в воспроизводстве профессионально-кадровой структуры общества и различия во взглядах на вопросы профессионального и образовательного выбора людей. Подходы к решению проблемы профессиональной ориентации и проектирования профессиональных и образовательных траекторий требуют систематизации. В работе введено понятие «профессионально-образовательный менталитет» и предлагается концептуальный подход к формированию менталитета широких социальных групп по вопросам профессионального и образовательного выбора, который позволяет реализовать общезначимые механизмы и инструменты информационного обмена идеями, создания привлекательного имиджа отдельных профессий и направлений обучения, предпрофессиональной и профессиональной ориентации и выбора образовательных траекторий, основанный на функционировании профессионально-образовательной биржи.

TECHNOLOGIES OF OCCUPATIONAL AND EDUCATIONAL MENTALITY FORMING

Ismagilova L.A., Matiagina T.V., Smolianinov N.E.

Ufa State Aviation Technical University, Ufa, Russia (450000, Ufa, street K. Marx, 12), e-mail: ugatuinek1@mail.ru

In the current context it is evident that there are imbalances in reprocessing of professional staffing structure of society and differences in views on the issues of occupational and educational choice of people. Approaches to an issue of occupational guidance and design of professional and educational paths are not systematized. In this work, we introduce the idea of «occupational and educational mentality» and we propose a conceptual approach to the formation of the mentality of large social groups on issues of professional and educational choice, which allows to implement the generally valid mechanisms and tools of information exchange of ideas, creating an attractive image of certain professions and areas of study, prevocational and vocational guidance and selection of educational paths, based on the functioning of the occupational and educational exchange.

СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ КООПЕРАТИВНОЙ СИСТЕМЫ АГРАРНОГО СЕКТОРА ЭКОНОМИКИ

Исраилов М.В.

ФГБОУ ВПО «Чеченский государственный университет», Грозный, Россия
(364051, Чеченская Республика, Грозный, ул. Киевская, д. 33), e-mail: imv1968@mail.ru

Анализ и оценка развития кооперативной системы аграрного сектора экономики дает возможность определить сложность ее структуры, которая подтверждается составом ее многочисленных участников. Выделены отличительные признаки и преимущества сельскохозяйственных кооперативов по сравнению с другими